
 

Algemene bijeenkomst Biodiversiteit Goirle-Riel 28 januari 2025 

Het bestuur en de werkgroepen geven op deze avond een overzicht van de stand van zaken. 

Bestuur (Rob) 

We nemen afscheid van Hans als bestuurslid. Gelukkig blijft hij wel actief als vrijwilliger, in het 

bijzonder voor de Uilenwerkgroep. Hij wordt opgevolgd door Leon, voorlopig voor een half jaar. Zijn 

juridische kennis zal goed van pas komen. 

Er is het voornemen om een uitje te organiseren voor alle vrijwilligers. Het idee is een excursie naar 

het vennengebied nabij Turnhout met aansluitend koffie en/of lunch. Maartje en Joost zullen dit gaan 

organiseren voor de periode half april tot half juni. 

Onze werkzaamheden bij de Rielsedijk (werkschuur) liggen stil zolang wegens de ontwikkeling van het 

terrein door Brabants Landschap. De schuur zal worden vernieuwd en wordt misschien ook voorzien 

van water en elektriciteit. 

Wegens ziekte van Piet wordt er gezocht naar iemand die zijn taken wil overnemen. Oproep aan 

allen: als je iemand kent die geïnteresseerd zou kunnen zijn, laat het dan vooral weten. Rob zal een 

functieomschrijving versturen per e-mail. Als er geen nieuwe beheerder gevonden kan worden dan 

ligt het voor de hand om het beheer over te dragen aan Brabants Landschap. Het is nog niet bekend 

of het NatuurLab haar activiteiten op dit terrein wil voortzetten. 

Weidevogels (Jac) 

Jac geeft aan wel te willen helpen maar (nog) niet als coördinator van de werkgroep. De groep 

bestaat nu uit ongeveer 10 leden. Er is een bijeenkomst gepland voor 3 januari. Dit jaar wordt er 

volgens de nieuwe opzet gewerkt (zie het verslag van het overleg van 7 oktober 2024). Het afgelopen 

jaar is was een slecht jaar voor de weidevogels. 

Zwaluwen (Victor) 

Afgelopen jaar zijn de oever-, gier- en huiszwaluwen geïnventariseerd. Dat gaan we ook dit jaar doen. 

Voor de gier- en huiszwaluwen heeft Bart een Excel-sheet gemaakt dat online ingevuld kan worden. 

Wat de oeverzwaluwen verloopt de communicatie met de gemeente niet goed als het gaat om het 

onderhoud van de zwaluwenwanden.  

Bomen (Joost) 

De werkgroep heeft contact met Nicole van de Steen (beleidsmedewerker) en Mattie Schuurmans 

van de gemeente maar de controle en handhaving op bomenkap verloopt moeizaam. De werkgroep 

gaat door met het signaleren van boomkap zonder vergunning. 

Zuidrand (Rob) 

In overleg met landeigenaar Harry van Puijenbroek wordt gewerkt aan verduidelijking van de 

wandelpaden in het gebied. Er is een dijkje aangelegd, dat was nodig voor het onderhoud door het 

Waterschap. De werkgroep heeft verder o.a. gewerkt aan het bestrijden van pitrus, en het aanleggen 

van een afzetting om het hooiland te beschermen. Voor opslag van het gereedschap komt het 

pomphuisje beschikbaar dat staat op het terrein van zorgcentrum Elisabeth. 



Gert-Jan vertelt dat in de nieuwbouwwijk Van Besouw moeraseiken zijn geplant als compensatie van 

de gekapte bomen. Deze zijn niet biodivers en niet inheems. Gert-Jan vraagt of het mogelijk is om ook 

wilgen aan te planten. Dat kan het beste worden afgestemd met de gemeente. Victor wijst op het 

bestaan van het Uitdaagrecht als onderdeel van de Omgevingswet. Gemeenten zijn verplicht om hier 

aan mee te werken. Jan Heesters doet de suggestie om eventueel (ook) zwarte populier aan te 

planten. 

Planten (Barbara) 

Aan de Zuidrand worden planten geïnventariseerd en ook op andere locaties in het kader van 

Basiskwaliteit Natuur. 

Foto (Annemiek) 

Er zijn tot nu toe weinig of geen activiteiten geweest wegens het weinige zonlicht. 

Uilen (Hans) 

Momenteel zijn er 9 personen actief in de werkgroep en zijn er 55 nestkasten voor steen- en 

kerkuilen in het werk gebied. Hans doet verslag van de broedresultaten van afgelopen jaar. Als je 

terugkijkt over de laatste jaren dan vallen de grote verschillen op, die worden veroorzaakt door het 

wisselende weer en aanbod van voedsel. Ongunstig voor de uilen zijn de bouwactiviteiten zoals bij de 

molen, Bakertand en de werkschuur. Tot slot: 20 februari is de uilenwerkgroep te gast bij de Lokale 

Omroep Goirle. 

Leykant (Jan vd A.) 

Brabants Landschap en waterschap De Dommel organiseren een informatieavond over beekdal de 

Leykant. Die zal waarschijnlijk in oktober plaatsvinden en houdt verband met het Regionaal 

Klimaatakkoord Midden-Brabant. 

Ringmus (Victor) 

Er is een plan opgesteld voor het project Red de Ringmus (zie de artikelen op de website). Er zijn 10 

locaties aan de rand van Goirle waar de ringmus kansrijk is. Er zal worden gewerkt aan geschikte 

plekken om te nestelen en voedsel te vinden. De wijk De Hellen heeft speciale aandacht. Daar zal in 

wijkcentrum De Deel op vrijdag 21 februari of op een vrijdag in maart een informatieavond worden 

gehouden voor de inwoners van De Hellen. Er is een lijst met activiteiten die uitgevoerd moeten 

worden om het project te laten slagen. Vrijwilligers zijn hard nodig, dus meld je vooral aan als je mee 

kunt helpen. Victor zal nog een avond organiseren om samen invulling te geven aan het plan. 
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